

PACE 116 (2014)

Ukraine: PACE President gravely concerned by the humanitarian consequences of the conflict

Strasbourg, 18.06.2014 - "I am gravely concerned by what continues to develop in Ukraine and its borders," Anne Brasseur, President of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE) said today.

"Yesterday it was the killing of two journalists in a mortar attack, at the weekend it was 49 people killed when a plane was shot down. There are now reports of a steady stream of IDPs and refugees seeking to escape the conflict. There are reports of abductions, hostage taking of children, civilians and OSCE monitors and allegation of atrocities being leveled at all sides," she added.

"Let there be no misunderstanding of the seriousness of the situation. All sides must step back from the brink, show restraint and avoid provocation. I welcome that President Poroshenko and President Putin discussed the situation last night. We need a political breakthrough to stop violence. We need to tackle the worsening humanitarian consequences."

"[The June Part Session](#) of the Assembly next week will be an opportunity to look into the crisis further," Ms Brasseur concluded.

La Présidente de l'APCE extrêmement préoccupée par les conséquences humanitaires du conflit en Ukraine

Strasbourg, 18.06.2014 - « Je suis extrêmement préoccupée par ce qui continue à se développer en Ukraine et aux frontières de ce pays », a déclaré aujourd'hui Anne Brasseur, Présidente de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE).

« Hier, ce sont deux journalistes qui ont été tués par des tirs de mortier, ce week-end ce sont 49 personnes qui ont été tuées quand un avion a été abattu. On signale maintenant un flux régulier de personnes déplacées et de réfugiés qui essaient de fuir le conflit. Il y a des récits d'enlèvements, de prises d'otages concernant des enfants, des civils et des observateurs de l'OSCE, et des allégations d'atrocités émanant de toutes les parties », a-t-elle ajouté.

« Qu'il n'y ait pas de malentendu quant à la gravité de la situation. Toutes les parties doivent se ressaisir, faire preuve de modération et éviter les provocations. Je me réjouis que le Président Porochenko et le Président Poutine aient discuté de la situation hier soir. Il faut que nous ayons une avancée politique pour mettre un terme à la violence. Il faut que nous luttons contre les conséquences humanitaires qui sont en train de s'aggraver ».

« [La partie de session de juin](#) de l'Assemblée la semaine prochaine nous donnera l'occasion d'examiner la crise plus attentivement », a conclu Mme Brasseur.



The Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.
President: Anne Brasseur (ALDE) - Secretary General of the Assembly: Wojciech Sawicki.
Political groups: SOC (Socialist Group); EPP/CD (Group of the European People's Party);
EDG (European Democrat Group); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe);
UEL (Group of the Unified European Left).